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L’ EQUIP DE GOVERN ENS LLIGARÀ PER 25 ANYS A UNA EMPRESA PRIVADA PER GESTIONAR LA NOSTRA AIGUA 

La Generalitat aposta per Altafulla en la creació de més habitatges socials i per a la gent gran
El secretari d’habitatge de la Generalitat, Ricard Fernández, ha presentat en l’ajuntament d’Al-
tafulla el nou pla d’equipaments de l’Hort de Pau que inclou 24 habitatges tutelats per a la gent
de la tercera edat, que estaran vinculats a un equipament sociosanitari amb un centre de dia en
els baixos d’un edifici que ocuparà uns 400 metres quadrats en la zona propera a l’estació. Pa-

ral·lelament també s’ha presentat les
promocions de 36 habitatges socials a
la mateixa zona de l’Hort de Pau i 18
habitatges de lloguer amb molt bones
condicions econòmiques per a gent jo-
ve a la Facina. Altafulla està d’enhora-
bona per l’impuls dels darrers anys en
el capítol d’habitatges socials i tute-
lats que fa que la gent amb més ne-
cessitats socials no hagin de marxar en
el futur a altres municipis.

La conselleria de cultura manté un expedient sancionador a l’ajunta-
ment i l’hotel Gran Claustre per les destrosses del Castell d’Altafulla
En resposta parlamentaria de la pròpia consellera de cultura, Ca-
terina Mieras, a la diputada d’Iniciativa Verds-Esquerra Alternativa, Do-
lors Comas, en data 28 de juliol, es posa de manifest que la direc-
ció general del Patrimoni Cultural manté incoat un procediment san-
cionador a l’ajuntament d’Altafulla i a la promotora BCN Mediterránea
2002 per determinar les seves responsabilitats en la destruc-
ció  d’elements patrimonials protegits del Castell de Montserrat
d’Altafulla en l’ampliació de les instal·lacions de l’Hotel Gran Claus-
tre. La consellera també ha notificat que és tracta d’una in-
fracció greu i molt greu a la Llei del patrimoni cultural i que per
tant és va acordar aturar les obres. Queda encara per saber
les resolucions a les al·legacions presentades per l’ajuntament
i la conclusió del sumari judicial obert per possibles respon-
sabilitats penals. 

En dimarts i tretze l’actual equip de govern (AUPA-
PSC) va aprovar en un ple extraordinari donar llum
verda a la creació d’una empresa mixta d’aigües d’Al-
tafulla. Aquesta societat, que serà disputada per tots
els pretendents privats del sector, es constituirà
amb un 51% d’accions de l’ajuntament i un 49% en
mans dels futurs socis privats.
La decisió de traspassar el servei a una empresa mix-
ta l’han pres "per justificar les inversions, la quantitat
i la qualitat de l’aigua que Altafulla necessita". Aquest
raonament no té cap justificació donat que això ma-
teix es pot fer perfectament des d’una empresa par-
ticipada íntegrament per capital municipal com així
ho fan a Reus, Mataró, el Prat de Llobregat, Vilafran-
ca del Penedès, Manresa, Vilanova, Tortosa o Mont-
blanc, que s’autogestionen l’aigua i les infraestructu-
res en comptar amb un consorci de col·laboració
anomenat GIAC (Gestió Integral d’Aigües de Catalun-
ya) que acull un grapat de poblacions que no volen lli-
gar-se a l’esclavatge que suposa fer negoci d’un bé
escàs com és l’aigua.
L’acord, aprovat només per AUPA i PSC, en el seu
article 15, recull que en el cas que l’empresa privada
no pugui cobrir despeses amb les tarifes, haurà de ser
l’ajuntament qui pagui la diferència. Per tant: Negoci
Rodó! Quí no voldria formar part d’una societat en la
que un dels socis et garanteix que mai tindràs pèrdues?
ABG va demanar en el Plenari de l’ajuntament una
moratòria per estudiar la possibilitat de constituir una
empresa de titularitat íntegrament municipal i que
col·laborés amb el GIAC en lloc d’entregar-nos als
braços d’una empresa, que en ser de capital privat,
tindrà com objectiu final, l’interès d’obtenir el màxim
benefici abans que donar aquests beneficis a la ciu-
tadania. Aquesta proposta va ser desestimada pel

senyor alcalde dient que "no es podia perdre més
temps perquè ni ells ni nosaltres variaríem les nostres
intencions: unes de privades i les altres públiques",
afegint a demés que "l’aigua que surt de l’aixeta d’Al-
tafulla en aquests moments no és la més recomana-
ble de consum pel seu alt índex d’alumini". Davant
d’això el nostre grup va demanar que si Altafulla no
rebia aigua en condicions, l’obligació de l’alcalde era
denunciar-ho d’immediat i aportar proves; en cas con-
trari això només s’utilitzaria com un fals argument per
a uns interessos privatitzadors.           
L’aigua no es fabrica. Hi és o no hi és i nosaltres no-
més tenim dues opcions: el mini transvasament de l’E-
bre (on el control de qualitat es responsabilitat direc-
ta de la Generalitat i el Consorci d’Aigües de Tarrago-
na) o mitjançant recursos propis com puguin ser pous
o aqüífers (i la gestió d’aquests sempre és millor por-
tar-la directament per cobrir les teves necessitats i
no mitjançant una empresa privada que utilitzaria el bé
escàs com a mercaderia). També vam recordar al sen-
yor alcalde que la història ens demostra que les em-
preses privades, en el seu objectiu d’obtenir benefi-
cis, redueixen al màxim possible tot allò que els hi
pugui produir despeses, i entre aquestes hi ha les in-
versions per realitzar els màxims controls de qualitat.
Això ho hem vist fa poc amb la crisi del pollastre. En
canvi el grup d’empreses de titularitat íntegrament mu-
nicipal (alternativa pública a l’empresa mixta) té el seu
propi laboratori, facilita la facturació, la prospecció i do-
na suport a les fortes inversions que es necessitin.
També cal a dir un altre element que no s’ha volgut
debatre, el que una empresa municipal de mercat té
capacitat d’endeutament, el que permet fer les in-
versions d’infraestructura necessàries per Altafulla,
sense haver de recorre a la usura d’altres ni a argu-

mentacions privatitzadores per assumir la despesa. 
Però cap d’aquests arguments nostres s’ha tingut en
compte. El fet és que l’actual equip de govern ha hi-
potecat per un mínim de 25 anys el futur de l’aigua
d’Altafulla, a una gestió en la que una empresa pri-
vada amb el 49% de les accions controlarà els nostres
recursos. Cal tenir molt en compte que en aquest ti-
pus de societat qui mana no és tant qui té més ac-
cions (un percentatge que pot variar al llarg del perío-
de a excepció dels darrers anys en que la majoria l’-
ha de tornar a tenir l’ajuntament)  sinó que qui real-
ment mana és qui té els coneixements, els mitjans i
els tècnics que no serien d’uns altres que del futur
"promès privat" de l’equip de govern.
Ens preguntem el perquè d’aquestes "noces" i de
tantes presses per donar una passa cap a una pri-
vatització encoberta. L’única raó que ens bé al
cap seria el "dot" que altres poblacions han rebut
per donar el "sí" en forma de construcció d’un po-
liesportiu, l’asfaltat d’alguns carrers o per qualse-
vol altra infraestructura municipal pendent i, na-
turalment, l’habitual sopar de luxe que per Nadal
aquestes empreses ofereixen als regidors. Despe-
sa que, òbviament, sortiria de les butxaques de tots
nosaltres ja que, en una població de 4.000 habi-
tants com Altafulla en que el consum és de 200 li-
tres d’aigua per persona/dia, l’increment de 10 cèn-
tims en el rebut de l’aigua suposa una facturació
d’uns 30.000 euros extres anuals (uns 5 milions de
pessetes).
Senyor alcalde, com vostè bé diu, la història li do-
narà o traurà la raó, però Altafulla durant 25 anys
pot arribar a estar amb l’aigua al coll, qui sap si a
canvi que vostè pugui acabar el mandat amb un po-
liesportiu a la butxaca.
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al benefici privat per l’aigua d’Altafulla

Altafulla a l’estiu

Ca l’alcalde

Soroll, quin soroll?

el zorro


